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1. Valg af dirigent  
Carsten blev valgt som dirigent. Camilla var referent. 

2. Godkendelse af procedureregler og tidsplan 
Godkendt. Dirigenten erklærede generalforsamlingen for lovligt indkaldt.  
Grundet travlhed hos revisoren blev bilagene delt en dag for sent, men der var ingen 
indvendinger blandt de fremmødte.  

3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år 
Formand Carsten Lützen berettede om det forløbne år og fremhævede følgende: 

• DIB er vokset og har størstedelen af året haft tre ansatte 
• Der har været mange projekter og DIB har udbredt sit arbejde til et nyt kontinent - 

Afrika.  
• Nye og gamle frivillige gør et godt stykke arbejde og er med til at holde projekterne 

kørende. 
Lykke orienterede om årets gang hos DIB og fremhævede: 

• Stigning i medlemmer i 2023, hvilket betyder, at DIB har 8 medlemmer mere end 
sidste år. 

• Sekretariatet har i løbet af året fået hjælp af Arman, som var i løntilskud, og 
Cassandra, som var studiepraktikant i efteråret.   

• Der har været stor opbakning fra de frivillige til den værdi- og visionsproces, som i 
løbet af året er blevet faciliteret af Jacob Bie-Hansen. Værdigrundlaget er næsten i 
mål og der arbejdes videre på visionen.  
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• DIB har haft 12 aktive projekter i 2023: fem er blevet afsluttet, seks nye projekter er 
blevet bevilget, to er blevet afvist, og to kørte videre. Vi havde nået bevillingsloftet, 
hvis CISU ikke var løbet tør for penge.  

Derefter informerede sekretariatet om årets gang i enkelte projekter: 
• Camilla fortalte om Food for Thought-projektet i Nepal, som er fjerde projekt sammen 

med CN og første gang i samarbejdet, at de arbejder med skoler som målgruppe.  
• Lykke fortalte om Mayon-projektet i Filippinerne og projektbesøg i juni, hvor Peter 

også var med.  
• Simon fortalte om Nane Nane-projektet i Tanzania, som bl.a. har haft fokus på 

opbygning af drivhuse og træning af landmænd, filmvisninger, landbrugsudstillinger 
og netværk. 

Lykke orienterede efterfølgende om oplysningsarbejdet i Danmark, som i 2023 nåede ud til 
mange forskellige uddannelsesinstitutioner.  
Mere information om alle projekter og DIBs arbejde i det forløbne år findes i årsberetningen 
for 2023.  

4. Fremlæggelse af regnskab for det forløbne år 
Lykke fremlagde regnskabet for det forløbne år og fremhævede følgende: 

• Der var ingen bemærkninger fra revisoren 
• Resultatet er et underskud på ca. 54.000 kr.   
• Sammenlignet med året før, så er indtægterne faldet lidt (men 2022 var også et rigtig 

godt år, samt flere projekter er afsluttet i 2023). Projektomkostningerne er lavere end 
året før og lønomkostningerne er steget fordi Camilla blev ansat på 20 timer fra 
august, og der har været en mindre lønstigning i sekretariatet. 
Administrationsomkostningerne er faldet lidt, men huslejen er steget.  

• Egenkapitalen er svundet lidt ind, så den ligger på 344.000 kr. 
• Under 7) Øvrige kapacitetsomkostninger er der diverse projektudgifter, som ikke er 

dækket af vores projekter. Dette inkluderer midler brugt under et besøg på Bohol, 
Filippinerne, hvor vi var i sommers for at følge op på vores DERF projekt med de 
lokale myndigheder. 

• Som nævnt, har vi brugt flere penge på løn, og der var budgetteret med et underskud, 
så det kommer ikke som en overraskelse. 

Regnskabet blev godkendt.  
5. Fremlæggelse af budget for det næste år 

Lykke fremlagde budgettet for 2024: 
• Der forventes et overskud, som pt. estimeres til ca. 150.000 kr. 
• Vi afventer svar på fire ansøgninger (GLOBUS med KP KatRisk, CSP Nepal, CSP 

Bolivia og Novo Nordisk Sydasien) 
• Indtægter ser ud til at lande på 1.1 mio. 
• Der skal måske afsættes lidt mere til husleje og måske lidt til at undersøge mulige 

samarbejder 
• Der er et efterslæb fra forrige år, hvor der har manglet midler til afsluttende 

regnskaber, så vi har sat et mindre beløb af til at dække fejlen.  
• Administrationsbidraget er højt, og det afhænger selvfølgelig af, hvor gode vi og vores 

partnere er til at få lavet det arbejde, der er på projekterne. Flere projekter afsluttes i 
2024, men nogle bliver måske også forlænget. Vi skal også være opmærksomme på 
at få brugt alle midler på de projekter, som ikke kan forlænges, f.eks. DERF. 

Generalforsamlingen anbefalede, at det forventede overskud i 2024 bruges i løbet af året, og 
at bestyrelsen holder øje med det. Sekretariatet ser gerne at Simon og Camilla får flere 
løntimer.  
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6. Orientering om igangværende arbejde og behandling af forslag til arbejdsprogram 

Lykke præsenterede det igangværende og kommende arbejde: 

• Igangværende projekter skal videreføres 
• Nye projekter og partnerskaber skal opstartes: 

o To små indsatser med de nye partnere Ghana Youth Guide og Wildlife 
Conservation Nepal 

o En ny medborgerindsats i Bolivia 
o Et klimatilpasningsprojekt (CCAM) og en lille indsats i Filippinerne 
o DERF/nødhjælpsprojekt i Bolivia, som startede lige før årsskiftet 

• Desuden arbejdes der på 2-3 projektansøgninger til CISU 
• Der vil blive afholdt løbende workshops om DIBs værdigrundlag, vision og mission  
• Opstart af nye praktikanter på kontoret og hos partnerne 
• Planlægning af oplæg, Slum Blues og deltagelse i Klimafolkemødet 
• CISU arbejder på en puljereform 

7. Behandling af indkomne forslag  
Der var ingen indkomne forslag. 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
Følgende bestyrelsesmedlemmer var på valg og genopstillede: 

• Bjarke Rambøll 
• Michael Vogt 
• Peter Lysell 

 Alle tre blev genvalgt. 
Valg af suppleanter:  

• Lea Pascal genopstillede som suppleant 
• Freja Ruby Flejsborg genopstillede som suppleant 

Begge blev valgt som suppleanter. 
9. Fastlæggelse af medlemskontingent for det kommende år 

Medlemskabet forbliver på 100 kr. om året. 
10. Valg af statsautoriseret/registreret revisor 

Claus Elley blev genvalgt. 
11. Debat/eventuelt 

Torben spurgte ind til oplysningsarbejdet og muligheden for at bidrage som frivillig og evt. 
deltage i Klimafolkemødet. Freja spurgte også ind til muligheden for at inddrage frivillige 
mere, da det var lidt uklart, hvilke opgaver frivillige kunne bidrage til.  
Der blev foreslået, at sekretariatet evt. kan melde opgaver ud til medlemmer/frivillige, der er 
interesserede i at løse opgaver. Opgaverne skal være klart defineret, så de er til at gå til. Der 
blev også snakket om at afholde flere arrangementer for frivillige, og der var flere som ytrede 
interesse i at deltage og at få mere at vide om arbejdet på de forskellige projekter. 
Sonja gav rosende ord til sekretariatet for det store arbejde med nye ansøgninger og de 
mange projekter.  
Karsten spurgte ind til DIBs strategi, og om der er planer om navneskift. Er folk forvirrede 
over sammenhæng mellem navn og arbejdsområde? Lykke fortalte, at der gennem 
workshops med Jacob Bie-Hansen arbejdes på DIBs værdier og vision, så snakken om nyt 
navn og strategi har også været oppe at vende. Det vigtigste er at have de grundlæggende 
elementer som vores værdigrundlag, vision og mission på plads først. Bjarke supplerede, at 
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så længe vi er skarpe på vores vision og mission, så er det måske ikke så vigtigt, hvad vi 
hedder. 
 
Tak for en god generalforsamling! 

 

 

 

 
 
 
2.maj 2024     2. maj 2024 

 

________________________  ________________________ 
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